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Thomas 
Speidel

Board member Thomas Speidel is Founder and CEO of ADS-TEC Energy. After completing his studies at the University 
of Stuttgart with diploma as electronic engineer he has taken over the family-owned ADS-TEC business 
1998 from his father who founded the initial company in 1980. He is CEO of the company since end of the 
nineties and started ADS-TEC Energy within the ADS-TEC Group. He has decades of executive 
experience with sophisticated industrial goods and services for the B2B market, e.g. with Industrial IT-
Solutions, Automation Engineering and Battery Storage Solutions. 
Furthermore, he is President of the German Energy Storage Systems Association (BVES Bundesverband
Energiespeicher Systeme e.V.) in Berlin. He is also a member of the Fraunhofer ISE Board of Trustees 
where is involved in key committees and associations in the energy sector and maintains close relations 
with companies and research institutions along the entire value chain.

Thomas Speidel ist Gründer und Geschäftsführer von ADS-TEC Energy. Nach Abschluss seines Studiums
an der Universität Stuttgart als Diplom-Ingenieur für Elektrotechnik hat er das Familienunternehmen
ADS-TEC 1998 von seinem Vater übernommen, der das Unternehmen 1980 gegründet hatte. Er leitet
seither das Unternehmen und ist seit Ende der neunziger Jahre Geschäftsführer des Unternehmens und 
hat ADS-TEC Energy innerhalb der ADS-TEC Gruppe aufgebaut. Dabei verfügt er über jahrzehntelange
Führungserfahrung mit anspruchsvollen Industriegütern und Dienstleistungen für den B2B-Markt, z.B.
mit industriellen IT-Lösungen, Automatisierungstechnik und Batteriespeicherlösungen.
Darüber hinaus ist er Präsident des BVES Bundesverband Energiespeicher Systeme e.V. in Berlin. 
Thomas Speidel ist auch Mitglied des Kuratoriums des Fraunhofer ISE. Er engagiert sich in wichtigen
Gremien und Verbänden der Energiebranche und pflegt enge Kontakte zu Unternehmen und 
Forschungseinrichtungen entlang der gesamten Wertschöpfungskette.



Prof. Dr. Kurt 
Lauk

Chairman Prof. Dr. Kurt Lauk is Founder and President of Globe CP GmbH, a personally owned family office since 2000. He 
currently serves as independent director on three supervisory boards of Fortemedia (Cupertino), GuardKnox Cyber 
Technologies (Israel) and Visby (CA USA). Since 2000 he is a Trustee of IISS (International Institute of Strategic 
Studies in London). Dr. Lauk has been national chairman of the CDU´s economic council (Wirtschaftsrat der CDU 
e.V.) from 2000 to 2015 (since June 2015 Honorary Chairman) and member of the executive committee 
(Bundesvorstand) of the Christian Democratic Party. He was Member of the European Parliament for the Economic 
and Monetary Affairs Committee and Deputy Member of the Foreign and Security Affairs Committee. Today he 
serves as advisory board at several start-ups companies in the US and Israel. Prof. Dr. Kurt Lauk is chairman of the 
Nominating Committee. 

Prof. Dr. Kurt Lauk ist Gründer und Präsident der Globe CP GmbH, einem Familienunternehmen, das sich seit 2000 
in persönlichem Besitz befindet. Er ist derzeit als unabhängiger Direktor in drei Aufsichtsräten von Fortemedia
(Cupertino), GuardKnox Cyber Technologies (Israel) und Visby (CA USA) tätig. Seit 2000 ist er Kuratoriumsmitglied
des IISS (International Institute of Strategic Studies in London). Dr. Lauk war von 2000 bis 2015 Bundesvorsitzender
des Wirtschaftsrates der CDU e.V. (seit Juni 2015 Ehrenvorsitzender) und Mitglied des Bundesvorstandes der 
Christlich Demokratischen Partei, sowie Mitglied des Europäischen Parlaments im Ausschuss für Wirtschaft und 
Währung und stellvertretendes Mitglied im Ausschuss für auswärtige Angelegenheiten und Sicherheit. Heute ist er 
als Beirat bei mehreren Start-up-Unternehmen in den USA und Israel tätig. Prof. Dr. Kurt Lauk ist Vorsitzender des 
Nominierungsausschusses.



Joseph 
Brancato

Board member Joseph Brancato leads Gensler, a top global architecture and design firm as Managing Principal for the 
Northeast and Latin America regions, with offices in New York, Boston, Morristown, Toronto, Mexico 
City, Bogotá, and San José, Costa Rica. He is Chairman of the firm’s Board of Directors, for which he sits 
on the Executive & Governance Committee, Finance & Audit Committee, and Compliance Committee. 
With vision and focus, Joseph Brancato has led Gensler into new markets, providing leadership to the 
architecture, urban planning, and design studios. He is a registered architect in 23 U.S. states and three 
Canadian provinces. Joseph Brancato holds bachelor’s degrees in Architecture and Urban Studies from 
the University of Maryland. Joseph Brancato is chair of the Compensation Committee and a member of 
the Audit Committee.

Joseph Brancato leitet Gensler, ein weltweit führendes Architektur- und Designbüro, als Managing 
Principal für die Regionen Nordost und Lateinamerika mit Büros in New York, Boston, Morristown, 
Toronto, Mexiko-Stadt, Bogotá und San José, Costa Rica. Er ist Vorsitzender des Verwaltungsrats des 
Unternehmens, in dem er Mitglied des Executive & Governance Committee, des Finance & Audit 
Committee und des Compliance Committee ist. Mit Weitsicht und Fokus hat Joseph Brancato Gensler in 
neue Märkte geführt und die Architektur-, Stadtplanungs- und Designstudios geleitet. Er ist in 23 US-
Bundesstaaten und drei kanadischen Provinzen als Architekt zugelassen. Joseph Brancato hat einen 
Bachelor-Abschluss in Architektur und Urbanistik von der University of Maryland. Joseph Brancato ist 
Vorsitzender des Vergütungsausschusses und Mitglied im Prüfungsausschuss.



Alwin
Epple

Board member Alwin Epple has held prominent positions at Daimler AG and Mercedes Benz Group for the past 20 
years. Most recently, he served as Chief Audit Executive at Mercedes-Benz Group. Prior to this, he 
served as the Head of Project Management for Daimler AG in Stuttgart, where he spearheaded the 
restructuring of passenger car sales in 18 countries. Mr. Epple's extensive international experience also 
includes terms as President and CEO of Mercedes-Benz Italia, Executive Board Member of Daimler 
Financial Services AG, and Managing Director of Mercedes-Benz Financial Services UK LTD. 
Mr. Epple has served as Chairman of the Advisory Board for AMANN & Söhne GmbH & Co. KG, a 
worldwide operating manufacturer of industrial sewing threads and embroidery yarns, and as a member 
of the Board of Management of Hanns A. Pielenz-Stiftung, a non-profit foundation, since 2016.
Mr. Epple holds an economics degree from Eberhard-Karls University Tubingen and has completed 
executive management training programs at both The Wharton School of the University of Pennsylvania 
and Harvard University in Cambridge.  

Alwin Epple hatte in den letzten 20 Jahren führende Positionen bei der Daimler AG und der Mercedes-
Benz Group inne. Zuletzt war er Chief Audit Executive bei der Mercedes-Benz Group. Davor war er Head 
of Project Management der Daimler AG in Stuttgart, wo er die Umstrukturierung des Pkw-Vertriebs in 
18 Ländern leitete. Zu Herrn Epples umfassender internationaler Erfahrung zählen zudem Positionen
als President und CEO von Mercedes-Benz Italien, Verwaltungsratsmitglied der Daimler Financial 
Services AG und Managing Director der Mercedes-Benz Financial Services UK LTD. 
Herr Epple ist seit 2016 als Vorsitzender des Advisory Boards für die AMANN & Söhne GmbH & Co. KG, 
ein weltweit tätiger Hersteller von Nähfäden und Stickgarnen für die Industrie, und als Mitglied des 
Board of Management der gemeinnützigen Hanns A. Pielenz-Stiftung tätig.
Er hat ein wirtschaftswissenschaftliches Studium an der Eberhard-Karls-Universität Tübingen 
abgeschlossen und sowohl an der Wharton School (University of Pennsylvania) als auch an der Harvard 
University in Cambridge Trainingsprogramme für die Unternehmensführung absolviert. 



Dr. Andreas 
Fabritius

Board member Dr. Fabritius has served as a Partner at Freshfields Bruckhaus Deringer, a leading global law firm, for 
the past three decades, where he specializes in public and private M&A as well as general corporate 
law. His clients include German and international companies, banks, financial investors, and government 
agencies. He studied law and economics in Bonn and Speyer in Germany, at the University of Michigan 
Law School in the US, and at the European Institute in Italy. In addition to his role at Freshfields, Dr. 
Fabritius serves as British Honorary Consul in Frankfurt am Main.

Dr. Fabritius war in den letzten drei Jahrzehnten Partner bei Freshfields Bruckhaus Deringer, einer 
führenden globalen Anwaltskanzlei, wo er sich auf öffentliche und private Fusionen und Übernahmen 
sowie auf allgemeines Gesellschaftsrecht spezialisiert hat. Zu seinen Mandanten zählen deutsche und 
internationale Unternehmen, Banken, Finanzinvestoren und staatliche Stellen. Er studierte Rechts- und 
Wirtschaftswissenschaften in Bonn und Speyer in Deutschland, an der University of Michigan Law 
School in den USA und am Europäischen Institut in Italien. Zusätzlich zu seiner Tätigkeit bei Freshfields 
ist Dr. Fabritius britischer Honorarkonsul in Frankfurt am Main. 



Dr. Sonja 
Harms

Board member Dr. Sonja Harms is the Founder and Managing partner of GREEN MINE GmbH 
Wirtschaftsprüfungsgesellschaft. GREEN MINE specialises in implementation consulting for financial 
and sustainability reporting according to national and international requirements. Before founding 
GREEN MINE, she worked for a total of 20 years for Big 4 audit and consulting firms and DAX40-listed 
companies. She holds a PhD in Business Administration from the University of Münster and was 
appointed as an auditor in Germany in 2007. Dr. Sonja Harms is a member of the Audit Committee and 
the Compensation Committee.

Dr. Sonja Harms ist Gründerin und geschäftsführende Gesellschafterin der GREEN MINE GmbH 
Wirtschaftsprüfungsgesellschaft. GREEN MINE hat sich auf die Implementierungsberatung der Finanz- 
und Nachhaltigkeitsberichterstattung nach nationalen und internationalen Anforderungen spezialisiert. 
Vor Gründung der GREEN  MINE hat sie insgesamt 20 Jahre für Big 4 Prüfungs- und Beratungs-
gesellschaften und DAX40-notierte Unternehmen gearbeitet. Sie verfügt über einen Doktortitel in 
Betriebswirtschaftslehre der Universität Münster und wurde 2007 als Wirtschafsprüferin in Deutschland 
bestellt. Dr. Sonja Harms ist Mitglied im Audit Committee und im Compensation Committee.
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